
ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 11/2017 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 377/2017                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος κατά της επιβολής 
περιβαλλοντικού τέλους στην ύδρευση και την 
άρδευση. 

 
Σήμερα 5 Ιουλίου του έτους 2017 ημέρα της εβδομάδας Τετάρτη και ώρα 18:00 συνήλθε 

σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 30-6-
2017 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, 
σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  30 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. 
Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 6)Α.Σιδηρόπουλος, 
7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 
10)Σ.Διαμάντης, 11)Γ.Σοφιανίδης, 12)Π.Τσαπαρόπουλος, 13) 
Β.Λυκοστράτης, 14) Γ. Κάκαρης, 15)Μ. Παπαϊωάννου, 
16)Λ.Ακριβόπουλος, 17)Σ.Ασλάνογλου, 18)Ε.Ιακωβίδου, 19) Χ. 
Γαϊτάνου, 20) Ν. Μαυροκεφαλίδης, 21)Α.Σιακαβάρας, 
22)Θ.Τέτος, 23)Ι.Κυρατλίδης, 24) Μ. Σουμελίδης, 
25)Ζ.Πατσίκας, 26) Α. Καγκελίδης, 27)Γ.Γουλτίδης, 
28)Σ.Ελευθεριάδου, 29)Α.Αποστολόπουλος, 30)Γ.Μελιόπουλος. 

Ν. Μωυσιάδης, Ι.Χειμώνας, 
Γ.Ορφανίδης, Κ.Καραπαναγιωτίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Ι.Παπαγιάννης, 
Η.Τσιφλίδης, Ν.Μπέκης, 
Π.Παπαδίνα, Α.Μαρκούλης, 
Σ.Στουγιάννος 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               
Ι.Σιδηρόπουλος, Ν. Αγγέλου, Ε. Εμμανουηλίδης, Σ. Κρομμύδας 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Ε.Γκόγκα, Χ.Κεχαΐδης, Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. 
Βοργιαζίδου, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Κ.Πιστοφίδης, 
Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. Ποταμόπουλος, Α. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Τ.Χατζηαθανασίου. Ι.Κυρατλίδης και προσήλθε η 
κ.Χ.Γαϊτάνου 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 371/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ζ.Πατσίκας, Α.Αποστολόπουλος και προσήλθαν οι κ.κ. 
Σ.Ελευθεριάδου, Τ.Χατζηαθανασίου 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 372/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Σιακαβάρας, Γ.Κάκαρης και προσήλθε ο κ. Α.Αποστολόπουλος 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 373/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Λ.Ακριβόπουλος, Χ.Γαϊτάνου, Α.Καγκελίδης και προσήλθαν οι 
κ.κ. Α.Σιακαβάρας, Ζ.Πατσίκας. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 375/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ. Π.Τσαπαρόπουλος και προσήλθε ο κ. Λ.Ακριβόπουλος 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 376/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Β.Λυκοστράτης, Ζ.Πατσίκας και προσήλθε ο κ. Π.Τσαπαρόπουλος 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 377/2017 απόφασης αποχώρησε η κ. Μ.Παπαϊωάννου και προσήλθαν οι κ.κ. Χ.Γαϊτάνου, Ζ.Πατσίκας, 
Β.Λυκοστράτης, Γ.Κάκαρης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 378/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ε.Ιακωβίδου, Δ.Τραπεζανλής, Ζ.Πατσίκας, Θ.Αγγελίνας και 
προσήλθε η κ. Μ.Παπαϊωάννου. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 381/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Μελιόπουλος 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 383/2017 απόφασης προσήλθε ο κ.Θ.Αγγελίνας 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 390/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Β.Λυκοστράτης, Γ.Κάκαρης 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 396/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Αποστολόπουλος, Σ.Διαμάντης 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 397/2017 απόφασης προσήλθε ο κ. Σ.Διαμάντης 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 408/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ.Σουμελίδης, Θ.Αγγελίνας, Χ.Κούτρας, Γ.Γουλτίδης και 
προσήλθε ο κ. Α.Αποστολόπουλος 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 409/2017 απόφασης προσήλθε ο κ. Χ.Κούτρας 

 

ΑΔΑ: 6ΡΞΨΩ9Ο-4ΙΘ



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 5ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 

του συμβουλίου το από 12-6-2017 σχέδιο ψηφίσματος του δημοτικού συμβούλου Γεωργίου 
Μελιόπουλου, που έχει ως εξής: 

«Νέο χαράτσι για το νερό, το λεγόμενο «περιβαλλοντικό τέλος», επιβάλλεται από την 
συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στις πλάτες των λαϊκών στρωμάτων. Επιδιώκει να φορτώσει στις 
πλάτες τους όσα έργα έχουν γίνει και προγραμματίζονται να γίνουν για το νερό, προσθέτοντας 
στα τιμολόγια ύδρευσης και άρδευσης το κόστος απόσβεσης αυτών των έργων. Υλοποιούν με 
αυτόν τον τρόπο τις κατευθύνσεις της Οδηγίας 2000/60 της Ε.Ε., που καθιστά ένα στοιχείο της 
φύσης πανάκριβο εμπόρευμα. 

Για τους μικρομεσαίους αγρότες το νέο δυσβάσταχτο χαράτσι έχει διπλή στόχευση, την 
ύδρευση των αγροτικών νοικοκυριών και την άρδευση των αγροτικών τους καλλιεργειών. Τους 
επιβάλει το πρόσθετο «περιβαλλοντικό τέλος», πέρα από τα πανάκριβα τέλη άρδευσης που 
πληρώνουν στους Τοπικούς Οργανισμούς Εγγείων Βελτιώσεων (ΤΟΕΒ), καθιστώντας 
ταυτόχρονα φοροεισπράκτορες τους Δήμους με το δέλεαρ γι’ αυτούς της προμήθειας του 2,5% 
επί του ποσού. 

Παράλληλα βέβαια απαλλάσσει από «περιβαλλοντικά τέλη» και «πράσινα ταμεία» τους 
μεγαλοεπιχειρηματίες στον τομέα της ενέργειας. 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας τονίζει προς κάθε κατεύθυνση ότι το νερό και η χρήση 
του πρέπει να αντιμετωπίζονται ως κοινωνικό αγαθό και όχι ως πανάκριβο εμπόρευμα. 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας είναι αντίθετο με την επιβολή αυτού του τέλους και 
απαιτεί από την κυβέρνηση να μην προχωρήσει σε ένα ακόμη φοροεισπρακτικό μέτρο σε βάρος 
των λαϊκών στρωμάτων, μετά και τα εξοντωτικά σε βάρος τους μέτρα με την ψήφιση του 4ου 
μνημονίου».  

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Να πούμε ότι συμφωνούμε με την πρόταση της Λαϊκής Συσπείρωσης, μόνο 

στην 3η παράγραφο να διαγραφεί η λέξη «πανάκριβα» τέλη άρδευσης γιατί τα τέλη άρδευσης 
είναι ανταποδοτικά, δεν είναι ούτε ακριβά ούτε φθηνά, είναι ανταποδοτικά. Άρα να διαγραφεί 
αυτή η λέξη, κατά τα λοιπά δεν έχουμε αντίρρηση. 

Μελιόπουλος: Το θέμα για τα πανάκριβα τέλη αφορά το ΤΟΕΒ. Γνωρίζετε όλοι οι 
δημοτικοί σύμβουλοι (νομίζω ότι με την υπουργική απόφαση 135275/2017 στο ΦΕΚ 5771/τεύχος 
β΄ 22/5/2017) ότι επιβάλλεται ένα νέο χαράτσι από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στις πλάτες 
των λαϊκών στρωμάτων, το λεγόμενο περιβαλλοντολογικό τέλος στην ύδρευση και στην άρδευση. 

Το θεσμικό πλαίσιο έχει ψηφιστεί από τις προηγούμενες κυβερνήσεις από το 2003 ακόμα 
ενώ πριν από 1 μήνα η κυβέρνηση φέρνει αυτή την εφαρμοστική απόφαση. Τι υλοποιείται με 
αυτό; Η οδηγία 2000/60 της Ε.Ε. που καθιστά ένα στοιχείο της φύσης πανάκριβο εμπόρευμα.  

Ο ίδιος ο τίτλος της υπουργικής απόφασης τα λέει όλα, «Έγκριση γενικών κανόνων, 
κοστολόγησης και τιμολόγησης υπηρεσιών ύδατος, μέθοδος και διαδικασίες για την ανάκτηση 
κόστους των υπηρεσιών ύδατος σε διάφορες χρήσεις τους».  

Από που θα ανακτηθούν αυτά τα κόστη; Από τους δημότες. Είναι ξεκάθαρος στόχος όλων 
αυτών των μέτρων που δεν το κρύβουν οι όποιες διακηρύξεις των κυβερνητικών στελεχών δήθεν 
για την προστασία του περιβάλλοντος. Ποιες είναι; Η ενίσχυση της κερδοφορίας των μεγάλων 
επιχειρηματικών ομίλων, παραπέρα άνοιγμα δρόμων και στους δήμους για το ιδιωτικό κεφάλαιο, 
συγκέντρωση γης εφόσον διώχνονται, τα νερά άρδευσης πανάκριβα με αποτέλεσμα να διώχνονται 
οι αγρότες από τα χωράφια και είμαστε σίγουροι η ιδιωτικοποίηση της ΔΕΥΑΒ και ΤΟΕΒ και 
φυσικά την αύξηση του κόστους παραγωγής από μικρούς και μεσαίους αγρότες. Όλα αυτά θα 
είναι για την επιχορήγηση επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στον τομέα της ενέργειας. Όπως 
το ξέρετε όλοι, το τέλος ΑΠΕ που πληρώνουμε στους λογαριασμούς της ΔΕΗ.  

Αυτό λέμε, ότι είναι χρέος μας το Δ.Σ. να παλέψει να μην εφαρμοστεί η απόφαση και να 
την ανακαλέσει μάλιστα η κυβέρνηση. Βέβαια οριστική λύση θα δοθεί στα πλαίσια ενός άλλου 
δρόμου ανάπτυξης, όπου το νερό δεν θα αντιμετωπίζεται φυσικά ως εμπόρευμα παρά ως 
κοινωνικό αγαθό, αυτό που πρέπει να είναι. 

Πρόεδρος: κ.Μελιόπουλε ο Δήμαρχος είπε κάτι σε μια συγκεκριμένη φράση.  

ΑΔΑ: 6ΡΞΨΩ9Ο-4ΙΘ



Μελιόπουλος: Το είπα, αφορά το ΤΟΕΒ. Αλλά αν είναι να ψηφιστεί από την πλειοψηφία 
συμφωνώ να αφαιρεθεί ο όρος πανάκριβα.   

Σιδηρόπουλος: Δεν ξέρω, εσκεμμένα; Διαβάζοντας την υπουργική απόφαση εγώ 
καταλαβαίνω ότι η ουσία της είναι να βάλει κάποιους κανόνες στη χρήση του νερού.  

Εγώ συμφωνώ να μπαίνουν κανόνες στη χρήση του νερού, το νερό πράγματι είναι ένα 
φυσικό αγαθό το οποίο δεν είναι απεριόριστο και από την εμπειρία μου τον λίγο καιρό που 
ασχολήθηκα βλέπω ότι γίνεται μια κατάχρηση.  

Δυστυχώς έχουμε μάθει σαν κοινωνία να μην υπακούμε σε κανόνες. Εγώ διαβάζοντας 
μόνο ένα στο σχέδιο ψηφίσματος, λέει ότι το νερό αγροτικής χρήσης λαμβάνεται υπόψη ότι το 
νερό είναι ένας φυσικός πόρος και βασικό εργαλείο του πρωτογενούς τομέα ο οποίος 
αναγνωρίζεται σαν κύριος πυλώνας ανάπτυξης σε αυτή τη χώρα.  

Οι αγρότες που θα εφαρμόζουν καλές πρακτικές άρδευσης δεν θα επιβαρύνονται με αυτά 
τα τέλη.  

Εγώ συμφωνώ με αυτό το πράγμα και αυτά πρέπει να λέγονται, δεν μπορούμε να λέμε 
γενικά και αόριστα να επιβληθεί ένα νέο χαράτσι κλπ και με αυτό το σκεπτικό δεν θα το ψηφίσω. 

Πατσίκας: Πρόεδρε θα απέχω από την ψηφοφορία του παρόντος θέματος 
Πρόεδρος: Συμφωνείτε με το σχέδιο ψηφίσματος του δημοτικού συμβούλου 

Γ.Μελιόπουλου; 
Μέλη: Ναι. 
Αρνητική ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Π.Τσαπαρόπουλος, Α.Σιδηρόπουλος, 

Β.Λυκοστράτης, Α.Σιακαβάρας, Θ.Κορωνάς. 
Ο δημοτικός σύμβουλος Ζ.Πατσίκας απείχε από την ψηφοφορία του παρόντος θέματος 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 12-6-2017 σχέδιο ψηφίσματος του δημοτικού συμβούλου Γεωργίου Μελιόπουλου. 
2.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 96 
του Ν.3463/2006. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Α) Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
«Νέο χαράτσι για το νερό, το λεγόμενο «περιβαλλοντικό τέλος», επιβάλλεται από την 

συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στις πλάτες των λαϊκών στρωμάτων. Επιδιώκει να φορτώσει στις 
πλάτες τους όσα έργα έχουν γίνει και προγραμματίζονται να γίνουν για το νερό, προσθέτοντας 
στα τιμολόγια ύδρευσης και άρδευσης το κόστος απόσβεσης αυτών των έργων. Υλοποιούν με 
αυτόν τον τρόπο τις κατευθύνσεις της Οδηγίας 2000/60 της Ε.Ε., που καθιστά ένα στοιχείο της 
φύσης πανάκριβο εμπόρευμα. 

Για τους μικρομεσαίους αγρότες το νέο δυσβάσταχτο χαράτσι έχει διπλή στόχευση, την 
ύδρευση των αγροτικών νοικοκυριών και την άρδευση των αγροτικών τους καλλιεργειών. Τους 
επιβάλει το πρόσθετο «περιβαλλοντικό τέλος», πέρα από τα τέλη άρδευσης που πληρώνουν στους 
Τοπικούς Οργανισμούς Εγγείων Βελτιώσεων (ΤΟΕΒ), καθιστώντας ταυτόχρονα 
φοροεισπράκτορες τους Δήμους με το δέλεαρ γι’ αυτούς της προμήθειας του 2,5% επί του ποσού. 

Παράλληλα βέβαια απαλλάσσει από «περιβαλλοντικά τέλη» και «πράσινα ταμεία» τους 
μεγαλοεπιχειρηματίες στον τομέα της ενέργειας. 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας τονίζει προς κάθε κατεύθυνση ότι το νερό και η χρήση 
του πρέπει να αντιμετωπίζονται ως κοινωνικό αγαθό και όχι ως πανάκριβο εμπόρευμα. 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας είναι αντίθετο με την επιβολή αυτού του τέλους και 
απαιτεί από την κυβέρνηση να μην προχωρήσει σε ένα ακόμη φοροεισπρακτικό μέτρο σε βάρος 
των λαϊκών στρωμάτων, μετά και τα εξοντωτικά σε βάρος τους μέτρα με την ψήφιση του 4ου 
μνημονίου».  

Β) Το παρόν ψήφισμα να κοινοποιηθεί στα: 
1.- Υπουργείο Περιβάλλοντος 
2.- Τοπικά και ηλεκτρονικά Μ.Μ.Ε., καθώς και στην ιστοσελίδα του Δήμου. 
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Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  377 / 2017 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Πέτρος Τσαπαρόπουλος 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Χ. Κούτρας     
Τ. Χατζηαθανασίου   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Β. Παπαδόπουλος  Σ. Κρομμύδας  
Α. Σιδηρόπουλος  Ε. Εμμανουηλίδης  
Δ. Κουλουριώτης  Ι. Σιδηρόπουλος  
Δ. Τραπεζανλής  Ν. Αγγέλου  
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Β. Λυκοστράτης     
Γ. Κάκαρης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Ε. Ιακωβίδου     
Χ. Γαϊτάνου     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Ι. Κυρατλίδης     

Μ. Σουμελίδης     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Γ. Μελιόπουλος     
      
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  11-7-2017 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 

 

ΑΔΑ: 6ΡΞΨΩ9Ο-4ΙΘ


		2017-07-11T13:50:55+0300
	Athens




